MEMORANDUM

TO: File - GORDON JAMES MACRAE
FROM: Brenda M. B nige , S'ergeant
RE: DIOCESE OF MANCHESTER

DATE: October 21, 2002
On Monday, October 21, 2002 I called and spoke with

Attorney EDWARD J. O’'BRIEN
(603) 357-2520

19 Vernon Street

Keene, NH

who was the County Attorney in January 1984 for Cheshire County. A letter was
generated by Attorney O’Brien regarding a report that he had received from the Attorney
General’s Office concerning MACRAE. Attorney O’BRIEN told me that he does not
remember anything about a priest named MACRAE. He told me that his predecessor
destroyed all of the files in the office, therefore he (O’BRIEN) has nothing to be able to
refer back to, in order to refresh his memory. He told me that he had dealt with a number
of priest cases and did not specifically remember any names of victims or priests. I asked
him about a specific case that occurred in Hampton, NH with a victim by the name of

and he said that it does not jog his memory at all and he does not remember it.
I asked him if he had ever spoke with officials from the Diocese and he said that he could
not really remember. '
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MEMORANDUM
TO: File - GORDON MACRAE
FROM: DET BROOKE LEMOINE 4¢&~

RE: DIOCESE OF MANCHESTER - Follow-up
DATE: 18 Oct, 2002 |

On the above listed date at approximately 0930hrs, this Detective made contact via the
telephone with

ATTORNEY RICHARD SMITH

Attorney. SMITH is identi
the President of the
oard ot Directors for that organization serving from the early 1980°s through the early
1990’s. Attorney SMITH, who confirmed his status with that organization in 1988, was
made aware of the investigation-taking place and it’s direct link with Father GORDON
MACRAE. Mr. SMITH who indicated he was very much aware of MACRAE, was
questioned for several minutes regarding his organizations dealing with MACRAE and

he communicated the following information from the best of his recollection.

That GORDON MACRAE came to work for the Monadnock Region Substance Abuse
Services in 1987 and became the Director. He spent approximately one year employed
there being released almost immediately following the Boards receipt that he was alleged
to have sexually abused children in the past. This information was communicated to him
by the Keene Police (Det James McLaughlin) Attorney SMITH told me that MACRAE
when applying for the position of Director purported himself as a Catholic Priest in high
standing with an extensive background in substance abuse work. Attorney SMITH was
asked and indicated that he does not believe that his organization ever called the Diocese
of Manchester to verify or background MACRAE stating that his obvious vocation as a
. Roman Catholic Priest compelled with his resume proved sufficient that he was of
superior character. Attorney SMITH indicated that he did not receive any communication
with the Diocese during MACRAE’ employment or after his termination.

Attorney SMITH indicated that in hindsight he should have looked into MACRAE’
background more, and communicated with his Diocese. Attorney SMITH indicated that
had he received any information from the Diocese relative to MACRAE and allegations
that he abused minors in the past he would have not hired him. Attorney SMITH
indicated that MACRAE’S position involved one on one counseling with adolescents
who where substance dependant. '




Attorney SMITH told me that he remembers MACRAE did breach the operating
procedures of the Clinic by seeing adolescent clients outside of the Center. Attorney
SMITH indicated that he remembers that MACRAE usually was seen in the company of
13-14 year old boys in downtown Keene NH. SMITH reports that there was one
particular boy that he remembers was with MACRAE a lot of the time and would go to
his apartment. That MACRAE would take him to the movies, Mall etc.

Attorney SMITH indicated that Robert ROONEY who was his Vice President of the
Substance Abuse Services might have additional information that would be helpful.
Attorney SMITH was thanked for his time and contact ended.

At 1100hrs, this Detective made contact via the telephone with :

ROBERT ROONEY

Mr ROONEY was advised of the current investigation being conducted and informed
that his name was provided from his colleague RICHARD SMITH. Mr ROONEY
confirmed his then status as Vice President of the Monadnock Family Substance Abuse
Services serving from 1984-1990. Mr. ROONEY now is employed as the Director of
Human Resources at Timken & Co Keene, NH. Mr. ROONEY was questioned relative to
his knowledge, involvement in the hiring of Father GORDON MACRAE and his
ultimate termination one year later. Mr. ROONEY stated the following to the best of his
recollection:

Mr ROONEY indicated that Father MACRAE was hired as Director of Substance

* Abuse Services in 1987 shortly after the previous Director was let go advising that he did
not work out. Mr ROONEY indicated that he remembers MACRAE having interest in the
position previously. Mr ROONEY indicated that MACRAE told him that he took a leave
of absence from the regular Priest work because of his interest in substance abuse work.
Mr ROONEY advised that MACRAE appeared to be a Priest in good standing and had a
reputation of working well especially with children. Mr ROONEY indicated that he
remembers MACRAE indicating that he was once a police officer who was wounded
(shot) in the line of duty. MACRAE reportedly told this story and other police related
tales to confirmation classes at the churches in Keene. Mr. ROONEY stated that
MACRAE looked so good on paper/resume that it was not considered necessary to call
his Diocese to background his character. Mr ROONEY told me that MACRAE informed
him that he was required to report to his Diocese weekly to let them know what he was
doing etc.

7706

Mr ROONEY indicated that he remembers that MACRAE would frequently be in the

company of adolescents both on and off duty. MACRAE reportedly met clients/patients

of the substance abuse clinic at the Colony Mall in Keene NH something which was felt

by the organization to be improper. Mr. ROONEY was asked if MACRAE would
counsel adolescents privately one on one at the clinic? Mr ROONEY indicated that he
would. Finally Mr ROONEY was asked and confirmed that his organization would not



have hired GORDON MACRAE if they had received any information about a past
allegation that he sexually assaulted a minor child. Mr ROONEY advised that he received
no correspondence communication before during or after GORDON MACRAE’ |
termination. ' .

Mr Rooriey was thanked for his time and contact ended.
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To: Gordon Macrae File @) {3
From: Jeffery A. Strelzin, Assistant Attorney General
Date: October 30, 2002
Re: Conversation with ‘

On Wednesday, October 30, 2002 at around 9:20 a.m.. Lwent with Det.
Brooke Lemoine t in Concord, New
Hampshire. The purpose of that trip was for me to try and facilitate an interview
between - and Det. Lemoine regarding the Diocese investigation.
Specifically, Det. Lemoine wanted to ask -;some questions about being victimized
~ by aformer priest named Gordon Macrae. Iam a customer at@illjjiJjjjfjand knew i}
“so I agreed to try and help set up an interview between [ and Det. Lemoine.

We arrived at~ and I got out to go fi . Det. Lemoine remained in
the car. I went into the sales trailer and spoke to the who said he’d get
(i for me. ‘

As short time later, -came outside from the main building and met me in
parking lot area. I reminded i who I was and shook his hand. I told him that I
worked at the Attorney General’s Office, which he seemed to know already (possibly
form other people in the store) and that I was aware of the ongoing investigation
regarding the Diocese and priests who had molested children. I explained that I was
not involved in the investigation itself and had found out that momning that he was
someone the investigators wanted to speak with. I apologized to him for just showing
- up at his workplace to talk to him about a difficult subject. I explained to him that I
was only trying to help set up a meeting between he and Det. Lemoine. .

We talked for 'a-bout 15-20 minutes. During that time, . confirmed that the
priest had abused him when he was 14 years old and had settled a civil case over it for

“short money.”

. also said that he had gone to counseling and was trying to put the abuse
behind him. He was concerned about his children and co-workers finding out about
the abuse and didn’t want to be interviewed anymore. - did say that if he were
subpoenaed though, he would testify. : '
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I told W} that one of the reasons the inVestigators wanted to talk to him was
because his period of abuse fell beyond the time when others had been abused and
beyond the time when the Diocese knew about it. He did not deny that was the case.

W expressed his displeasure with the way he was treated by a Keene
Detective in the past. According to @l his name was used on a letter without his
knowledge, which upset him. That was part of the reason for his reluctance to get
involved with the current investigation.

@ 2150 said that he felt that the investigation was a waste of time and
resources because so much time had past. I explained to him the importance of the
truth and making sure thepublic knew the truth about what had happened to him and
others and how the Discese played a role in tat.- He said that everyone where he
lived already knew about what had happened to him and were beginning to forget
about it, which is what he wanted anyway.

- T gave .Det. Lemoine’s card and thanked him for his time and apologized
for interrupting him at work. He shook my hand and said he understood because we
all have a job to do.

During my time with -, he was cordial, forthcoming and articulate. He
acknowledged that he had been abused, but was adamant that he did not want to
revisit the subject for the reasons stated above. '
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MEMORANDUM OF INTERVIEW

persoN INTERVIEWED: (R

PLACE OF INTERVIEW: Seabrook Police Department

Seabrook, New Hampshire

t

INTERVIEWED BY: Detective Brooke Lemoine B

Sergeant Brenda M. Blonigerf?m /53
DATE OF INTERVIEW: September 24, 2002
RE: GORDON JAMES MACRAE ~
SIDE A--s oomnot o=
BL: This is an audio taped statement taking place at the Seabrook Police

Department on Centennial Drive. The date is the 24™ of September 2002, and
the time is 10:05 a.m., this is Detective Brooke Lemoine, and we’re

conducting, ah, the interview statement of g iddle initial i, last name

resent in the interview, ah, room 1s, , date of birth of
and also present is Sergeant Brenda Blonigen of the Rockingham
County Sheriff’s Department. Okay um, I know we’ve been,
ah, discussing with you our investigation that we have been conducting in
regards to the, ah, Manchester Diocese is that correct?

a Yes.

BL: Ahd, ah, ah, we shared with you some information that we are presently, ah,
conducting an investigation involving, ah, Father Gordon MacRae a Catholic

priest, is that correct?

| { Yes sir.

BL: Okay. Ah, do you know who Gordon MacRae is?
R Yes sir.
BL: Okay how do you know, ah, Gordon MacRae? |

. ’ Um, because we aitended, ah, church.



BL: Okay.
- G
BL: Okay let me just, ah, ah, go back a little bit, um, you lived 1n—

GNP /. what year was that?

Ah, we moved back to New Hampshire from _in 579, we moved into
Hampton in the 80’s.

Do you remember where you lived on, in Hampton? What the name of the
street was? *

Um, we first lived on the farm on-
s - Okay. - |
And then we moved toQ P
Okay. And, um, um, your husband, ah, —was with you at that time?
. Yé.s Sir.
And you have children as well?
| ‘Yes. - |
Ah, can you name your children for me please.
—, she’s forty;ﬁve years of age.
Okay. |
- he’s forty.
Okay. And also-

Right, he’s thirty-three now.
Okay.

Gonna be thirty-three.

LA TR R K IR I S

BL: Okay, and you attended church in Hampton.
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Right.

What was the name of the church?

- Immaculate.

Ah, Immaéulate?

Ya.

Okay and, ah, who was the pastor at that time?
When?

At the church? When you first started going to, ah?

- .

I can’t remember who was before Father MacRae.

Okay. Well we got them.

We really didn’t, we really didn’t get into the church until Father MacRae was
there. .

Okay. So you started going to, ah, Immaculate, um, Father MacRae was the

pastor.
ya

Right.
Was he a pastor, an older pastor?

Well, you know.

Okay. And I think you indicated that, ah, ah' ah, attended CCD classes?

- Right.

As well?
Right.
Ah, did Father MacRae teach those classes to-’

He, I believe would come every ss, you know, I don’t know if it was every

- Sunday, every other Sunday but he would attend and say hi to the children.

<o
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Okay\.

Acknowledge the children in the classes.

How, how old wés, ah, was -when, um, you started attending this church?
Ah, about twelve years old. |

Twelve years old, ‘okay. And up until that point, ah, were there any?

Problems wit on, ah, ah, talking in the general sense were there any,
any, was normal child?

€L

He was a happy go-lucky kid.

Okay, going to school?

Right.

No problems?

_ No.

Any psychological problems in his background up to that point?
None whatsoever.

/// .
Okay. Um. Now Father MacRae, ah, when, when we’re talking you, you said
that he, ah, took an interest in your family.

Right.

Come by yc;ur house?

Yes he did.

Okay, how often would Father MacRae come by your house?

Oh I think the first time he came by our house was on a Christmas Eve. -
had kinda begged him oh come I want you to meet my parents. And then after

that maybe only, two or three times he had dropped him off or picked him up.

Okay, um. Would Father MacRae take him out fo any kind of church events
or do anything just he and Father MacRae?
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I believe -used to pick, he used to pick up-out of school.

Okay. )

He was in an elementary school, I mean junior high school then. And would
take him like to the mall or couple of times he picked him up, um, in the
evening after supper, and brought him to the mall shopping or somewhere.
Okay, did he bought.

Took him to a movie. Took him to Friendly’s.

Would, would Father MacRae, ah, take oul- and other?

No.

. ~Children or just{illp

J ust-
Okay it would always be just-

To my knowledge.

Okay, um. I think, I think you indicated that, ah, ah, Father MacRae would,
has taken, ah’o other parishes as well other rectories.

// N
When T told me once he took a trip with him to Keene.
Okay.

And showed him a church in Keene.

Okay. Do you know if; ah, if-ever spent any overnights, ah, anywhere
with Father MacRae? ’ .

No I don’t believe he did.

Okay, um. I think you, I think you indicated that, ah, Father MacRae
purchased gifts and different things for-as well. Do you remember
anything specifically that, ah, Father MacRae bought for -

Usually it was tapes.

Tapes?
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Ya.

Okay, um, did Father MacRae have any, ah, similar contact with other
members of your family?

No.

Your other children?

None, no because they’re, they were both married.
Okay, they we:re much older?

Yes my daughter was in, living in. and my son.was, he’s in the Air
Force he was stationed out at the base.

Oka;', um. What did.tell you regarding his relationship with Father
MacRae back then, did he, did he offer any, did he like Father MacRae, did he

have any problems with Father MacRae? Ah, did you receive any information
from at all about that relationship?

No just that he was his friend.
Okay.

Andxhe would help him around the rectory do things and, you know. It was
his buddy. '

Okay.

Because as a matter of fact Father Mac, MacRae would say called him his
buddy. :

Okay. Did you ever see Father MacRae show any, out, out, outward affection
towar maybe around you?

No.
Okay. Um. And you had, ah, no problems with Father MacRae as far as he
taking out your son or doing anything with your son, um, eh, eh, they’re no

issues or any problems, at that point?

Not at the beginning no.
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Okay. And, um, I understand that, ah, as time went on, ah, you began to
formulate in your own mind and you shared that with us that you had some
suspicions, about Father MacRae and your son, could you share me, with us,
ah, what you were thinking?

well QQllpbehavior changed.

Okay, how s0?

He started become a very angry, and he was not so much get in trouble in
school but his behavior in school wasn’t that great and his grades were failing.
He started failing school which he never did before.

Okay.

And I was being called from the school. And, ah, at that particular time I

--didn’t know, um, MacRae was piCking_up after school and.

Okay.
At that time.

“ou found out from the school that Father MacRae had been picking ﬁp

 No G t0!d me himself,
}

Okay. And what woul sy that he did with, would do with Father
MacRae? ’

When he picked him up from school?

Yes.

He really didn’t anything specifically but we, like—would say well
Father MacRae picked me up and gave me a ride home from school today Ma,
that’s all he would say that particular time, or else maybe he took him to
Friendly’s after school. ’

Okay.

You know for an ice cream or whatever.
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- Would this be something like in lieu of him taking the bus home, he would just

get a ride from Father MacRae or how would he normally get, would have
gotten home? ” ’

I believe at that time I think he was taking the bus sornetlmes he could walk
home too, he walked home with a friend.

Okay. And at that time . was twelve? Still twelve years old?

Ya.

And do you recall what grade he would be in school, the seventh grade, elghth
grade somewhere around there?

Ah, he was in the seventh grade.

-~ Seventh-grade? Okay. Um. Now, };ou continue going to church?

Ya.

And Father MacRae was the pastor of this church. And it came a point where,
ah, the situation changed, with, your son’s relationship with Father MacRae

where you received some information, ah.

Hmhrn

How, how did it change? What was the next of events w1th- and Father
MacRae and your?

Well the one that stands out in my mind is like when Father MacRae had
promised him an overnight camping trip, for the weekend.

Okay.

And I remember Father MacRae calling the house and telling_that he
couldn’t make it. That he wasn’t gonna be able to take him or something.

Okay.

Like that. And, that evening_became very angry. And, and I had
just started suspecting putting things together, in my own mind that you know
why is this priest going out of his way for -YOU know and why is he

buying these gifts and everything and, when- behavior was so bad it
just wasn’t my child anymore. AndI had called up MacRae and asked him I

says what was the conversation about what happened he says oh I promlsed



BL:

BL:

BL:

BL:

®c

BL:

BL:

664t

him I'd take him camping and I can’t take him and I says well and I told him
at that particular time I says have you ever laid a hand on my son
inappropriately. He says no, no, no, he says I just put my arm around all the
kids to let them know that I care about ‘em and they’re my buddies and that
more or less. And that was it.

Okay and this was a telephone conversation that you with?

That was a telephone conversation I had with Father MacRae.

And this was?
And I was living at the farm at the time.

Okay. And this was a, as a result of you noticing these adverse changes in, in
Right

And they seem to be somewhat connected to his relationship with Father
MacRae.

Right.

Is causing this you think.

Ri ghtf |

Okay. Um, so what, so what happens next?

Well after what, that happened he, he, he says well let me speak to-
and I don’t know exact, exactly what the conversation was, but he did tell me
he says, Father MacRae wants me to apologize for you for my behavior
tonight. Because he was you know. He more or less, I thought in my mind he,
then he was counseling -because- he thought was a
troubled child and that night there as a matter of fact Father MacRae told me
he says you outta have this kid evaluated. '

He told you that on the phone that night?
Right. And I says why. ButInever had a problerri with —before.
So what did he say? | | ‘

Well the conversation more or less left after he was you know?
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Okay. So aft, after this turn of events, um, it sounds like you had some
suspicions that Father MacRae’s.

Right.
Relationship with your son was inappropriate.
Right.

Okay, did you share that with anybody else at that time, ah, your suspicions,
did you share that with your husband at that time?

20

I, yal did.

Okay, um, did you speak with—

2 -

No.

At that time did you ask him if there had been any, any inappropriate
touching?

No.

Okay. The only person you’ve asked up to this point was Father MacRae
himself? -
-

Ri ght/.

And he denied that?

Right.

He said that it, it wés, ﬁe puts his arms around kids, ah.
Yup.

I think you said.

Yup.

But it was and hugs them.

Yup, yup.
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Okay. What happens next in the, ah, sequence of events?

Oh, I believe after that we had purchased a home.

Okay.

In Hampton. We were renting the farm we had purchased a home in L Y
moved to (NES. And, ?um, Father MacRae said he was
gonna be leaving. He says but before he says this, he said was gonna get him
into ss, um, Sacred Heart School. And, and I said okay cuz he thought that

would be the best for GNP cuz‘ad stayed back, SR
behavior had started when he was in the junior high school.

Okay.

And he’s behavior, he stayed back that year but then his grades got a little bit

.- better when he got into Sacred Heart. :

Okay.

And shortly after he got ss, right when he got in Sacred Heart is when Father
MacRae had left the area. AndQjjj#became angry again.

Okay.
Because he felt he was befriended.
2
Did you receive any information at all at the parish or, or, or anything, um, as
to why this particular priest moved? Did, did, did? v
No. |
Father MacRae give any kind of information out to the parishioners?
No.
As to why he was moving?
Not to my knowledge.
Okay he just was gone, he just left, he was just gone?
Right.

Okay.
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I think that’s when he got transferred to Keene.
Okay, um. And -had a reaction to this?
Yes.

Okay. And it sounds like it was a negative reaction.

Hm, hm.

Alright.

Was he kind of, MacRae kinda blew it off he says oh ya he says now that I've
got you at Sacred Heart he says I’'m leaving you now that you're right next
door to me. You know he that’s what he told me.

e L T - .

Okay
In my presence.

Okay, um, Father MacRae does leave do you recall around what year what
time this was?

Hm. Around eighty-three I think.
Somfet'ime in eight, in 19837 So what happens next in the sequence of events?

Um -was having behavior problems at Sacred Heart. As a matter of fact
-had even written a little paper in school where the principal had called

- me and the principal had found a letter that-had written he wasn’t gettmg

along with some kids and other kids really liked him. And-was just like
having a kind of a chip-on his shoulders, he wasn’t paying attention to what
was going on in the classroom.

Okay.

More or less. He kinda like had a little hit list was a joke because these kids
don’t like me and all this and that and, um, he says I think you got a problem
here. As a matter of fact that’s when.

Who was they saying that?

That was the principal. -
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Okay.

And, um, then ¥ s behavior at home was getting bad. Then I decided to go
to the church for help because that’s how I was raised and taught to go to the,
if you need a, you know any help counseling or anything you go to your priest.

~ SoI went and knocking at the rectory door and, um, it was Father Watson at

the time had taken over.

He was F atl;er MacRae’s replacement?
I believe so.

Okay. And hi;, his name was Watson?

Ya, Jim Watson.

-+ -~Qkay. .Up and to that point was Father MacRae still coming up to the area and

seeing‘ at all?

He came up to my knowledge one time he came up and the other time I don’t
know, my, one time that I saw him myself in my house.

Can you tell me about that day?

I had just come home from work I was working at ~ at the

time.
ya

Okay.
And _vas the approximately alone maybe an hour. After school.
Okay.

Maybe a little bit longer. And, um. I’d come into the house and Father

MacRae was sitting on my couch in my den with i GOt up
when he saw me and ran into his bedroom. And, Father MacRae stood there

" in the middle of my den and he just says this is a nice house you guys, it was
just bought. I says well thank you he says well tell— I said good-bye I
gotta leave. And he left. :

Do you find that kind of odd that, ah?

Ya cuz I think he knew and he could see in my féce that I was angry. AndI
didn’t know why he was there. That’s when my suspicions were really higher
then then. '
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And this was after?_

And he looked guilty, he looked guilty as sin, that you know, I'm standing in
the middle of this woman’s den.

Right.

And I can’t give her you know he says I just came by to say hi to - I was
in the area, more or less.

And this was after you already have a conversation with him on the phone.

Right.

Where you asked him if he had inappropriately touched-

- ..

Right, Bécéﬁse 1 asked him that at the farm that was way before we had moved
to '

Okay. So you have, ah, a conversation with, um, Father Jim Watson.

Hm, hm.

At the ChUI;Ch‘.

Right.”

Was this a face-to-face conversation or was this a phone ;:onversation?

No face-to-face.

Okay.

I had knocked at the rectory.

Okay you went down there and you spoke with him.

Right.

What, what did you talk aboui?

I told him that _ was very close to Father MacRae at one time, Father

MacRae had moved out of the area. And that I was asking for his help
becausc i behavior has, has gone off the wall and he’s no longer, 1
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couldn’t recognize him as my child }anymore and that I would like some kinda

help, would you help me. You know more or less even if he could have
counseled @ifipcuz I didn’t know where the problem was coming from.

Okay.

And he says.

Up and to this point there was.

Right.

You ﬁon’t, y01; didn’t know that Giiiljgghad been abused by Father MacRae.

Not really, no.

~Qkay. .-

I had my suspicions but I didn’t know for sure.

- Did you share any suspicions you had with, ah, Father Watt, Wa, Watson?

I believe I did when @jjjjJvas present.
Okay.

And my husband was present at one time. And, um, Father, ah, I believe Mr.
Watson said well your parents have gotta learn your trust agair(iliiiljiip :
behavior was so off the wall I can’t remember exactly what he had done that
time. And, um, but I know I went back to the rectory several times to the point -
where Jim Watson said look lady I can’t do anything for ya. Here’s, here’s a
number. He says this is Catholic Charities, you can get counseling for him
through Catholic Charities. And so I said thank you and I left the rectory and I
went home and I called that number and I got in contact with a Judy Patterson.

Okay.
And that’s when I started counseling for-

When you got in contact with Judy Patterson, she was who? What did, who,
who did she say she was? '

She worked for the Catholic Charities.
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Okay at and, did she tell you, tell ybu what her, her, what she did? What her
profession was? She said she was?

As far as I knew she was just a counselor and she worked, she worked in
Seabrook.

Okay.
With the local children in Seabrook.

Now you, when you contacted, um, ah, Judy Patterson what did, did, did you
tell her all the information about

It

I, told her of - behavior that we were having behavior problems.

Okay.

W;th him. At that particular time on the phone I don’t believe I told her I had

suspicions.
Okay.

Until we had talked privately with her without {jl®n the room I believe
at one time, I think it was like after a month of counseling I told her I says I
believe (SN might have been, touched by MacRae, I didn’t even say the
word molested I don’t believe or anything. ’

’

/

Okay.
I just thought he was touched inappropriately I just had my suspicions.

I just wanna back up a little bit, ah, so, when you called, ah, Miss Patterson
you told her that you were having problems with

Hm, hm.
And she offered services to you.
Right.

Ah, for- counseling services and it, it, it sounds like-, ah, went to
see, ah, Miss Pat, Patterson often, how often how would, would he see her?

I think it’s once a week.
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Oncé a week he would see, where, where would the counseling take place?
It was in Seabrook.
Okay, was that at a church rectory or some place?

No it was, um, oh it was where the, the gym is now. I don’t know what they
call it, community service building was it?

Okay.
I believe ya, I think it’s the commune, community service building, it’s.
She had an office there?

Right.

Okay. Did you pay any money, ah, forSjjjjjip .

No.
To obtain counseling this was something that was?
No. | |
Paid fgr by the, by the Diocese or the church?
; _
I beli;ve so because that’s the number Father Watson gave me cuz at the time
I told him I couldn’t afford you know a psychiatrist, a counselor.

Okay.

Then he says well this is Catholic Charities he says go to them he says and,
you know they’ll take care of you.

Was, was bills or money or anything ever discussed at all with her?
Never.

Okay. Um. Now I understand that eventually -disclosed to, to Miss
Patterson that he, ah, was sexually assaulted by Father MacRae. -

Correct.

How long into the counseling did this come out?
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I really.

If you could just to the best of your ability was it long into tﬁe?
No I, I believe it was like a month.

About a month?

Ya.

" So would be roughly four viéits?

Hm.

He was going once a week?

Well I thmk 1t was at least like at least three or four weeks later.

Okay.

On into the. And then she called us in to have a conference with us and had

@ 2 ve the room and she said - th:t particular time she

says NSNS think you were right, ‘was you know, touched
nappropnately by Father MacRae.

Okay/she said I think you were n ight.
And then she.

When you ss.

Ya.

Cuz you had already told her.

Of my suspicions. .

Befére that you had some suspicions.
Right.

Okay.
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I told her at one of, one of time or another time that I had a counseling with
her and myself cuz at once in a while she would talk to us and let us know you
know how she was, things were coming along with :

Okay. So what did she tell you that @ divulged to her?
That, um, he fondled him.

Okay she used, she used the word fondled?l

Hm, hm.

Okay. And, ur—n, it was, in the room at that time was you?

Hm, hm.

--And her-only? Or, okay. Your husband was there as well?

Hm.
Okay, um. And . was not in the room?

Right. -

. So. Miss Patterson tells you that Father MacRae indeed, accordi

ngto
P fondled him. Okay. Did she give you any details at all as to whatb
said, where this happened, how it happened or what the extent of the fondling -

was?

Okay

No but we believe it was, she said, it was done at the rectory.
Okay. That the, the incident took place in the rectory?
Hm, hm.

Did she give you any information you can call as to how long ago it
happened? At the rectory?

I don’t remember that.

And that, that brings me to another question you know for a fact that, that
Father MacRae would brin g-to the rectory?

Yes and -woqld even go theré himself after school.
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Okay. Um. Did, um, Miss, Miss Patterson tell you if this was something that
happened more than once? Um. Or was this a, a one time incident?

No. I don’t know what he disclosed.

Okay. .Um. Did she come up with some kind of a plan or did she give you
any information as to what should happen at this point now that [ GER
made this, disclosure what, what did she tell you what she was going, going to
do? '

Well yes she was sit, she was talking to my husband and I she said she would
disclose it to the Keene police and she would also notify. The church people.’

‘Okay she told you she was gonna report it to the police.

-

And ;He was g&mna tell the.

The Diocese.

The Diocese that, that this has happened?

Right.

Okay.,/ Did she say that she felt that, ah,‘ disclosure was, um, genuine?
Yes. / | |

That it was credible?

Yes at that time.

That, that she believed him?

. Yes.

Okay she told you that? .
Right.

Okay.
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4

when, ah, when she was telling you that this had happened.
was there any mention from you or your husband as to whether you should go
to the police or what should happen?

Yes my husband had asked her well do you think I should, um, call the
Hampton police and she says no she would take care of it for us.

So if she hadn’t of told you that she had taken care of it or was going to take
care of it, would you and your husband have gone to the Hampton police to
report this?

Oh most definitely.

a2

So you were under the impression that it had already been reported to the
police.

- Ah, we,-we had it, after that counseling with her that day or I think it was the

following week she had brought us back into another counseling meeting, with
her and she told us that she disclosed it to the Keene police, and to the Diocese
and it was, um, it was the, Keene police wouldn’t do anything to MacRae
because it was considered a misdemeanor it was just fondling. That’s what we
were told. And the Diocese apologized to us and asked us then she said is
there anything that the Diocese can do for you people. And that was all that
was ever said.

That information was communicated to you by Miss Patterson?
P

/

Correct.

Okay, and she told you that you, that you couldn’t do anything and, and, and

what, and eh.
/

/
As far as prosecuting doing anything with Father MacRae yes because it was
just considered a, a misdemeanor and it wasn’t a crime.

She said misdemeanor?
Uh huh.

Okay, and, um, did she, did she say why you couldn’t do anything about a
misdemeanor? Eh?

Not, I, I don’t remember that.
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Ah, ah, like it was it within, ah, you know, a, a, a period of time where you
were out of that period of time now and couldn’t do anything?

No.

She just said it was a misdemeanor and you can’t do anything about that.
Hm, hm.

Okay.

But oh she, I do remember this, she did say that, um, tﬂat MacRae was gonna
go under counseling I do remember that, that they, he would have to have
counseling because of what he had done.

Okay.

Ido réﬁ';efhber;that.

She, she told you that, ah, as a result of this?
Right.

Did she say anything to you at all about, ah, whether or not MacRae ever had
been accused or anything like this before?’

- No. ~ -

Okay. Did she say that she spoke with, ah, Father MacRae at all about it?

No.
Okay. And did -continue seeing Miss Patterson?
Yes.

Okay, and did, ah, she report to you any additional information of facts or, or
any further disclosuresgj§ may have made or any progress as to how
counseling was going with her?

Actually from that time after he disclosed it to her, his behavior
just went downhill. Even worse.

Okay.
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To the point where later on she says I think you should, um, put'into the
Hampstead Hospital.

Okay.

Because -had a bad episode as a matter of fact it was a night before one
of his counseling, meetings. To the point where we, Judy thought that

@ it harm himself.

Hm, did she say that to you?

Yes.

That he may harm himself?

Yes.

Did{ill do anything that would indicate that he is, in that going in that

direction?

Yes he that evening the evening before that he had, he was in his room, he was
very quiet, well behaved was at that particular time, but when he was in his
room, I didn’t know at the time he just went in his room and he was just like
destroying it and like took out something and you know just whacked his
father’s picture, took the glass and scratched his arms.

Okay”
Came out crying, was very angry.

Up until this point he has disclosed to Miss Patterson that, has he said anything
to you at all or your husband?

No.
About the, any abuse that he’s?
No.

Okay. Um. And your conversation your information you’ve got from Miss
Patterson seemed to very limited in nature.

Right.
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Ah, she didn’t get into really. Define out details other than it happened at the
rectory, it was fondling, we don’t know how many times it happened.

Right.

Okay. And you notice that-s behavior is deterioratin g.
Hm, hm.

Further.

Hm, hm. .

To the point where she’s suggesting he be hospitalized.

Right.

-, - .

Okay.

And get evaluated.

Did you bring, ah, [ Jfljto the hospital?

Yes.

Okay. And what hospital did you bring -to?

e

Hampton? Hampstead?

- Okay. Was he evaluated there?

Yes he spent thirty days there.
Okay. And what, was this something that the Diocese paid for?

My husband’s insurance, we had insurance and my husband’s insurance paid
for it.

Okay.
Did that insurance have a co-pay?

We don’t know.
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Did you ever pay, did your, did your insurance at the time typically have a co-
pay and that you submitted a bill through doctor’s office.

Right.

You would have a co-pay.

Right.

You normally would have to pay.

Ya. ButI don’t remember what it was at the ti me.

Did you pay any co-pay to the Hampstead Hospital.

(Unintelligible). Hm.

Dia )'}du make ény payménts to the Hampstead Hospital?

No. We don’t know who paid it.
(Unintelligible). So you.

Okay. Was there any contact ‘with, with the, with, eh, that your hub, you and
your husband had with the Diocese regarding his treatment at this hospital?

None.”

Did any did, did, Miss Patterson was she overseeing this treatment or was she,
were there other? :

Yes.
People?

No she was overseeing it and she would come to visit

Okay.
In the hospital. She would more or less counsel him on a two, more times I

think while he was in the hospital, come by and see how he was because he
was, there was another, you know there was other counselors there before.

Okay.
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That were taking care of him.

Did any of these people at Hampsfead Hospital share with you any, theories as
to why

Yes.
Would have been, what, what?

Well they did tell us it was because you know -was abused.

Okay. So yourhad other doctors independent of Mrs. I;atterson.
Right.

Now sayin is this way because of abuse he’s sustained.
ying gy y

e - -

Righi.
Okay. Um. Did you make?

He was in, he was in lock up in the juvenile section of the Hampstead
Hospital.

Okay.
He wésn’t with the adults, he Was with the juvenile, with the children.

Did any of these doctors at all share with you any details as to the extent of the
abuse the type of abuse other than fondling?

No.
Okay.

I believe even at that time . was holding back and not saying everything.

BL: Okay. I wanna just, ah, stop the tape and, and flip it over, we’re right at the
end of side one okay? Going off tape, time is 10:36.
~END OF SIDE A

SIDE B
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10:37 and we’re discussing Hampstead Hospital and your son being in
Hampstead Hospital and the contact you had with persons there Um, he was
there for thirty days?
Right.
And he was released?
Right.
Back to you?
Right.

Ah, did he continue with, um, Mrs. Patterson? -

-~Yes he did.

"Okay. -Counseling every week?

Hm, hm.
Um, how did that relationship go, ah, did, was it working?

Yes it did, but-would have a good day and he still would have a bad day
he would always fall back. -

/

/

Was there any information that you received from, from, um, Mrs. Patterson as
far as police involvement, police investigation? Um, where Father Mac,
MacRae was, and what was happening with him?

No, we had no contact with anybody whatsoever.

" Nobody?

Nobody ever contacted us.

Ah, did-ever give a statement to anyone at the police?
Not at that particular time. |

Ya.

He did not.
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Ya. Ah, did you consider that any police case would be, could not happen?
Because of, ah, ah, it was only fondling it was a misdemeanor?

~ Right.

Okay. Um.

- And we were under the impression that Mrs. Patterson took care of all those

needs for us.

Okay. And, ah, did anybody from, ah, social services get in touch with you at
that time?

No.

Okay. Now I understand that from, from this poin-had, ah, ah, attended,

--attended Winnacunnet High School.

He had left Sacred Heart and went'to, um, Aquinas in Dover.
Oh that’s right, okay. Ah, St. Thomas.

St. Thomas Aquinas in Dover.

Okay. Ah, now that’s a pfivate catholic.

Right/

School. Who, who paid for that?

Um, Judy got him in there.

Okay.

Cuz when she says it would, she says I think it would be best forj§ if
he stayed in a private school and not go to a public school. And we said well
that would be fine but we couldn’t afford it.

Okay.
And she said there was plenty of donors out there somebody would sponsor
and put him in and we asked her who sponsored him and she says

well the, we’re not to divulge that, so he did get into St. Thomas Aquinas.

And, and this was what grade through what grade?
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Ah, T believe it was i‘n ninth. Ninth grade.
Ninth grade.

Ya.

Okay.

Which is nine tb, nine to twelve there.
And he Went, he went to, ah, St. Thomas?

Right.

‘Um, and you didn’t pay for it?

No.

They paid for it.

Not a dime.

Now at this point has these additional meetings that your son has had with
Miss Patterson, um, did she give you any information as to any other
additional information tha has been disclosing or, anymore details abou

the gbﬁse that he sustained, ah, after Father MacRae. ’ '

And I believe it was after the particular time he wasn’t under counseling
anymore when he was at St. Thomas.

Okay. He wasn’t seeing, ah, Miss Patterson any, any longer."
No.
Um, do you have information why that just stopped?

I believe she said she stopped working for them that she was moving on she
got some kind of a promotion. And I don’t know.

Okay.
I don’t remember exactly what it was. But then we thought we could probably

get things under control. An was doing better for a while but then
he was just starting to get in trouble in St. Thomas Aquinas. ‘
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Okay.
To the point where he got kicked out.

Alright. It, it sounds like the, the issues with to, with, um, um, your son hadn’t
gotten much better then.

Right, then he was, then we put him, um, or because of his, him getting kicked
out and we, we put him in the Winnacunnet High School.

Okay.
And things went downhill again.
Okay.

And then he sthrted getting counseling there, at the school.

So when he was in Winnacunnet High School, there were, there was no longer
any counseling provided by.

Mrs. Patterson. -

Mrs., the, Mrs. Patterson or the Diocese.'

Right!

Did she give you any referrals to any other people or?

No.

Transferred?

No.

Ah, his case or anything no?

No.

Had, had, um, - been hospitalized again anywhere else? Ah.

After'he was in Winnacunnet High School when he was seeing the counselor

there, the counselors contacted us. And he told us that had told him
of his abused with the priest. '
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Okay.

I think he might have divulged more to him than he even did to Mrs. Patterson.
And then he’s told him because of his, um, situation and being who he was, he
had to report it to the police.

Now this was a, like, ah, ah, guidance counselor?
Right.

At the Winnacunnet?

Right.

Do you remember his name?

Brown. o

Mr. Brown?

Hm, hm.

Okay. Um. And did Mr. Brown share with you what -divul ged to him
about this?

He jps’t told us that he, um, -did tell him of his abuse. But he didn’t
tell us, you know exactly what happened just that he was abused by Father
MacRae.

Okay. And. What sequence of events did that cause to happen?

Well it ended up b}- going into the Portsmouth Hospital because we
thought he was gonna harm himself again. And he had reported it to the
Hampton police.

Okay Mr. Brown indicated to you that he reported it to the Hampton police.
Right.

Okay. Ah, did you have any contact with the Hampton police at that time?

Yes.
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Okay. Um, how, how so? Did somebody come out to the house or did you
see somebody?

I believe‘and my husband had to go down to the policé station and make
a statement. '

Okay you recall your husband a‘nd‘to the police station.
Hm, hm.

Okay. Um, do you know if, ah, you had any contact at.all with aﬁyone from,
ah, social services, um, at that time?

Hm, hm.

Okay do you remember who it is you spoke with at, ah, social services?

- R

i dgn"t remém,nl don’t recall their names.

Oh.

Does the name Jeannette Gagnon sound familiar to you?
Hm, hm.

From social services?
P

I

Ya.

Is that?

" I believe she came out of, ah, she called, yes, she called me and then shé came

out to the house and I believe she called me again and came up, I think she
might have come out twice I’'m not too sure.

I just wanna make sure that we’re I, I, I'm, I know what time frame we’re in

still, ah, cuz we, we, we talked about a lot, ah, how old is -now he’s, in
Winnacunnet High School his, his freshman year, ah eh?

He’s about fifteen now.

‘About fifteen years old so we, ah, approximately 1985, four or five?

Hm, hm. Hm, hm.
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Somewhere around there?

Hm, hm.

Ah, he’s fifteen. This is.

Ya. Around is.

A full three years from the time.
Yup.

He first met.

Hm.

- --FKather MacRae.

S

Hm, hm.
Okay. Um. What happens with, ah, the police department? You, how is that

followed up what do you, what information do you receive from the police
department? Your husband went down to the station with, ah, um?

‘and -made a statement.

Oka}{/ And social service comes out to the house?

No I believe they just spoke with my, my husband and I.

Okay, and what information did they give you as to what was going to happen
next? Do you remember anything? Ah, does the, does the Dlocese get

- involved in any way, does anyone?

No they were completely out of the picture.
Okay.
We never heard from anybody.

Okay, did you call atnybody or speak with anybody at the Diocese regarding?



BL:

= B
&

o | w |
Y AR ER B

BL:

BL:

BL:

Oh.

4 S8

No.

The newest set of circumstances?

No.

Okay, so what, what ends up happening, ah, with the case? Do you receive
any, any information about what was gonna happen next? Um, Yl went
into the hospital again. : :

Right.

Okay how long did he stéy in the hospital?

Another thirty days.

.-

Wasn’t it? It was close.

- It was close to two weeks.

No I don’t remember that.
Okay, um.
//

That was another I thought they had to go in for thirty days so maybe it was
just two weeks.

Okay. And does, does the Hampton Police Department say anything to you
does, do you remember any, any particular detective or an officer, ah, as to

what they were going to do?

No.

Okay. Do you remember Miss Gagnon, she came out the house you said -
several times. -

Well she said it had never been reported to her I believe from the Keene
police, I don’t think it was ever reported to her. Ss, their first knowledge of it I
believe was from the Hampton police.

Okay, and, um, how was the, do you know the case eventually closed or what
happened, um? :
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Nobody ever said anything to us about it after that.

Okay. Now.

We just know that it was reported finally and but you know. Nothing to our
knowledge was done to MacRae that he was just transferred and he was under

counseling.
Did you, have you had any idea of where he went?

Ah, from Keene I believe we thought he went to Mexié.&)' or some place like
that. =

Okay. Did he ever have contact with, um,-while he, after this whole
thing came out and -now fifteen years old, did Father MacRae ever call

. --your house or talk to you or, or.that you know of?

- No.

Okay. Um. Did anyone from the Diocese at all follow up with you on
anyway? - '

No.

As to what happened with -and what happened with, ah, Father MacRae?

/

No they were completely out of our picture.

Okay have you received any correspondence from the Diocese to this date,
regardlng the abuse thatWilifihas sustained, by Father MacRae? Okay. Now
there came a pomt in time when the Keene po, I, I’m sorry you, you waved
your head no, is that a no for the record?

No.

Okay. Um, there came a point in time when the Keene Police Department was
doing an investigation, correct?

Right. And.
And then.

We got a phone call from them asking if they could sit down and talk to us

about — situation.
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Okay.

And we explained it to them when they did call because théy had another case
pending at that time.

Okay. And you shared with them the information that you had?

Correct.

Did‘peak with, ah, an investigator at Keene Police Department do you
know?

I don’t remember, he might have through his counseling I mean through his
lawyer later on as he got older.

- ---Okay.. -

When he was an adult.

Approximately what year was this when, um, when the Keene Police -
Department called you about a similar investigation they were doing?

Around eighty-seven.
Around 19877
;
1 belileve.
Okay.

Cuz he had, my son was married at that time.

Okay. Um. Ah, you son, your son is older now and you, you left it to him to,
ah, to do what.

Right. He had.
Okay.
Been outta the house.

Did, um, you give a statement at all to the Keene Police Department?

N
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We just told ‘em of, you know what we knew. At the time you know what had
happened.

Okay.

With‘_with the priest but nothing, you know, he was never
prosecuted for what he did for, to -' He was just sent into counseling.

Okay.

We were under the impression that MacRae was just getting counseling
because it was'a misdemeanor. '

~ Okay. Did, did anyone from the, you, you was still attending the same

church?

. --No:I stopped going to the church.

Okay. So you didn’t ha?e any conversation or any contact with the Father.
No.

Ah, Watson.

I, I left the Catholic church at that point.

Okay.” Okay.

Now when the Keene officer, ah, contacted you and, and he obviously spoke
with- that case actually went to court did it not? '

Yes.

And do you remember»t}.le outcome of - casé?
Well he was, he pleaded guilty to _’ case.
So he pled guilty to the abuse?

Right.

For-

Right.
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Okay. Um. I don’t have anymore questions.

I don’t have any more questions. .,

If, if there’s anything else that you'd like to add, um, otherwise I'll, I'l]

conclude this and I can’t think of any other questions I have at this time. -
i um, is there anything that you’d like add? Ab, the.

(Unintelligible).

Otherwise I'll conclude, conclude your wife’s statement.

The only thing I mentioned to Judy at the time of when she disclosed to us

what had happened to -and shouldn’t I not report it to the Hampton

police then she said no you don’t have to I've already taken care of that in
Keene because that’s ‘where MacRae is, is being stationed at this time.

Okay. o
Sd she discouraged you from contacting.
Yes.
The Hampton police.
Deﬁni;ely.
2
Othemise you would have contacted them. -
Sure. |
For criminal charges;

Yes.

Cuz we were under the impression that it was just a misdemeanor that nothing
was gonna be done to him. That’s all.

Okay. That’ll conclude the audio taped statement, the time is 10:50 a.m.

ZEND OF SIDE B

END OF TAPE

195991



MEMORANDUM
TO: File - GORDON JAMES MACRAE
FROM: Brenda %ﬁlygen, Sergeant
RE: DIOCESE OF MANCHESTER -

DATE:/-%' October 30, 2002
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The attached reports were received from the Keene Police Department. These are reports

relating to incidents that occurred with MACRAE in 1988 and 1992:
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KEENE N.H. POLICE DEPT. , A | Page 1 of 2 Pages Case No. J

[3 crRIME 4 RSA¥ 5 CRIME (SECOND, IF ANY) 6 RSA #
Prostitution ) 645:2 Ia ( )
CRIME (THIRD) ( ) 8 RSA # 9 CRIME (FOURTH) . < > 10 RSA »

11 VICTIMS NAME/DOB 12 RACE |13 SEX |14 AGE|15 VICTIMS HOME ADDRESS 16 TEL. NO.
State of Maw Vanm ,
BETWEEN 17 HOUR 18 DAY OF WK 19 DAY 20 MONTH | 21 DATE 22 YEAR 23 LOCATION OF CRIME / INCIDENT
ME :
D - 1 MON 5 FRI
HR. & DATE 2 TUES 6 SAT T~
.CE . |AND (OR AT)24 HOUR 2¥EBR 7 SUN 25 DAY 6 MONTH [27 DATE 28 YEAR r.eene
5 1N : |8 o
(HR.& DATE) .2 - 14 -
29 NAME 30 DATE REP. 31 TIME 32 HOME ADDRESS - 33 TEL. NO.
RTED|
v Tarsells 1R Qct 27 1414 Keene Police Department 7=0215 x ¢
34 TYPE OF PREMISES 35 CODE 36 WEAPONS/ TOOLS 37 CODE
o. | "rivate Pes. / Vehicle / Cther Comm.|32/96/75 o Force ar
38 HOW ATTA;KED (M. 0.)
‘.zle victir aprroached by older male soliciting sexual attention/favor for monetarv exchanze.
39 R
Le ;gag&gg.rg n 'iTAL 40 CODE 41 YEAR |42 MAKE 43 TYPE 44 COLOR |45 REGISTRATION|46 STATE |47 VIN
nn m m~ L Sakd
3 KNOWN 3 X Toy | Cor Tan
48 LARCENY CODE 4S5 AMOUNT 50 BURGLARY CODE 51 AMOUNT 52 AMOUNT M/V 53 MISC. AMT.
E OF
ABCDEF $ $
SEN GHIJKL 123 $
TY 54 TOTAL AMT. STOLEN 55 TOTAL AMT. RECOVERED 56 WEATHER 3 RAIN 6 FOG 57 CODE
1 CLEAR 4 SNOW 7 OTHER .
2 CLOUDY S SLEET 8 UNKNOWN
STATUS OF CRIME 59 CODE STATUS 60CODE]}61 AGE OF OLDEST 62 DATE OF REPORT 63 TIME
éeETlVE 2 X-CgEAREID) 1 INVEST . /‘ :
. ARREST UNFOUND Q .' =
5 NO CRIM. ASPECT 1 2 CLOSED / 15 October 3% 1500

-3t accused - List ond identify odditional victims - Describe perpetrators or suspects - Action taken including findings and observations of investigator - Per-
nal evidence found - Where - By whom - Dispesiﬁon and technicol services performed - Interview of victims - Withesses - Persons contacted - Suspects - List

describe stolen property - Value - Court Action - Attach statements. If narrative is such thot it will require continuation pages ploce o synopsis below ond
tire norrative on continugtion poges.
64 | ACCUSED 65 NAMES & ADDRESSES | 66 CHARGE |67 DOB 68 RACE 69 SEX 70 AGE
2 ARRESTED '
3 SUSP
4 WITNESS .
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H
’3) fordon J. llacrae 352 Summit ¢ A-12 (Westwood Apts) 645:2 Ia N° Apr 53 W T 235

came to my office alons with hi

“n Thursdar, Octobher 13, 1988 in the meorninz, subject
b bl bl !

related an incident which had

foster father

occurred on the preceeding Yednssday night, 12 October SR and as this investiration continues

anrears to be an ongoings situation.

had been arrested by this writer on 31 Aue 38 for the charpme of burzlary under IPD ca

—. In a prearranged agreement with C.A. O'Brien,j was allowed to plead to a

lesser charze of theft at the Reene District Court level and was given two years probation as

nart of his disposition. The Parole/Probation Department required thatg attend suhstan

abuse counselline and ordered that he attend this counselling at ‘lonadnoclk Recion Substance

use fervices Inc. located on Route 32 (01¢d Red Parn) in Swanzey M 357-3117 PO Pox

JA17, This counselling service is basically run by: Sonja Pick and Jan Manwaring as the

two primary counselors and the ones to whom Probation/Parole makes their referrals.

U%e v - 6%

came to my office he, very nervously and hesitantly, told me that when he

DPERTY RECEIPT ,73 SIGNED (INVEST. OFF.) 174 APPROVED (sup55~xsoa) ,75 DATE
7 .-
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KEENE POLICE DEPARTMENT -, CASE CONTINUATION REPORT

ﬁarrahve Continued: brostitution  Cordon J. MacRae *_

t to Ris first counselling session he met MacRae. MacRae was not the assigned counselor
as it is learned, actually does very little counseling. MacRae was however appointed the
director of the counselling service by the board of directors and much against the wishes anZ
desires of the two female counselors. MacRae befriended WM an? made arrancements to talie
W0 his first AA meeting at St. James Church on Wednesdav, 12 October %9, even thouch
“acPae has no official dealings/responsitilities with .
“acRae made arrangements to pick MMM up at the Keene Pecreation Center ay 2790VPS,
probationary curfew ends at 2000FPS each night of the week. When MacRae picked up
states that MacRae aslked where he, wanted to go. commented that h°
was suppose: tg_co to the AA meetingz. According to h, YacRae said that he would cover
2t and siem card which would show that he had attended the AA meetins so he would
et into trouble. liacRae aslked what kind of mpvies he.liked and sugcested that
cet 2 couple of movies and-go to iacfae's apartment. went alonz with that suge-
on and sc they went to Meene Citv Video and MacRae rented to attion tvpe movies and thev
. to "is apartment to view them. said that MacRae didn't make any inapproprizte
s or sugpestions but only sat next to on the couch during one of the movies.
u sail! that they only watched one movie as felt that he needed to ¢et home and
s ?°‘21i-1r~ uneasy azbout being ir violation of his probation even though he was with vhat
would refer to as a authority figure and perhaps one vlth the right to help ~
violate his provation curfew.
“Then related this to me, at fi
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st he was adamant that he did not want anvone else to

r
now aznout it, to include his T.0. ™ren Grovier. T strongly supported notl?ylng: Crovier and
aattins her Ihvolved at the outsat. E'ltimatelj’- agread and we sat a meet with frovier [o
latar in the a2fternocn zt her office. .
en e ret with QI at 1600707 're—e:.:plained the situation to Crovier and I notad
< Ris racountine of the story was almost verbadum to what he had told me as far as factual
. :ent an? not vords go. Grovier shared som2 suspicions about 'aclae, hased or other things
g2 vas avare of, as 4i7 I. I ha? 2ls0 spoken with Sot. ¥. Zrowm PN be‘?ore T wmet with Crovigr
c se2 1f he had any police int2llicence or llacMae and Sgt. Drowvm had the same
cPae was a pedophiliac but Sgt. Prown said that he had been unable to get
idence. 7 :
ing with Grovier, ‘ said that he had been contacted bv phone by ‘acRae
wanted to tale him to an AA meeting in Jaffrey on Fridav night, 14 QOct °°.

hat prior to the AA meetinc ‘acliae wanted to talle him out -for pizza. ‘
that he would have to check and lat him lnow. Poth “rovier and I encouraze
‘e the mest with “aclae an? firstly se2 i€ *MacRae helped -Viola*e his
nrotation again an" secondly to see if any sexual, verbal or physical, alvances were made
towrards ‘-anree to do this and was given complete exoneration from the Wed-
nas?ay nizht violation by Crovier and anv subsequent curfew violations as lonr as she and this
~vlter were aware that ‘ was violatinz his curfew in an effort to work with the police|
"= Teidav night at 2750BTE] October 14, 1979, called me at mv home as I had asled hin
£7 o after ke Tinished with MacPae. I was surprisad to see that -'as done so soom,

“navins that the AM meeting in Jaffrey was scheduled to statt at 203NFRS, said that
== he calle? ‘lacfae back to OF the A: meeting pvlan, that acRae said *‘1 he voulf’ not he
‘e to zo to the me2eting but still wanted te seo have pizza &'1...1- said that

ove hie own car to l‘acRae's apartment and went in to the apartment. They then ultimately
in facRze's car to Foodies (pizza) on Roxbury Street, picked up a pizza and returned tg

*aclaests. ‘bold me that MacPae had initiated a conversation with - about cettign
nzid for saxualgfavors and getting paid for them and had evar done or considered suc
t-inns. reacted as he was prepared to do by stating that those things were contrary ;
* Timoe

tc. “achaz repottedly told- that he had 2 friend who paid for these thinss
: nade some reference to "suckinz o0ff". Throuchout the course of their being together,
‘...4211 said that facPas spoke frequently about such things and at one point suggested about
iz beinr involved with “ ‘u aid that *facRae ha? asked him to come over to his

arsaR. gmng Officer: SupWing:

MARTELL BUSINESS FORMS, PN=0079 . - e
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KEENE POLICE DEPARTMENT s> CASE CONTINUATION REPORT

Narrative Confinued: »rostitution Gordon J. }acPae : “
artment on the following dav, 15 October 88 Saturday, to work on ~ cari—

2 lefr it with *acRae that he would see what happened.

.

NPn Tuyesdav, 17 Nctober 3%, at 130€6WRES I was at ‘house not havineg heard fronm hir
over the weelend. b had started his new job working nights at C&S Warehouse in
Prattleboro. sai? that he did not 70 to MacRae's on the preceeding Saturday because
he had to 20 to a job orientation at C&S earlier on Saturday and that when he got home fror
-zt he was too tired. had had no further contact with or from ™acRae. had
-aen to ancther counselling session with Jan Manwaring on the morninz of 1° October 2R but

Aid ngt_see MacTae at that time. "hile I wvas séated inn thch_“ the phone rane.

& he sicnaled to me that it was MacRae. There was a brief conversatiop
the impression that acRae was seeking to talke j out to dinner
hung up L2 confirmed that impressiorn by statins that *azTae wanted
to nizza. - was willing to g¢o in an effort to further this
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rnoen on Tuesdav, 1% Qctober 7 T called the Attorney “eneral's office to

Tatar in the afte

Mdzcuss the possikility of tfi—‘n"“or future meetings. In spealiing with ™ill Lvons
0% the A7's office, I learned thet wires for such crimes are not allowed hut bevond that,
T 2¢ that sax:

velved, is leezl., Lvons cited State v. Chalonnet

b
- s2x for pav, as lonc as it is between consentine alults and threat and or
n 124-777° = 10QL

roiecn ars not i
az ths t=23t zzs2 by tha °77 Sunremz Court.
Trrone gurcrcezte’ that e poluerant _'to astallish creditilityr and that the case he
a~auaed fra~ 2 woral noint of vier aver 1S crirminal charees cannot ta mado.
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) Reporting Officer: Supes#isosApproving:
Tarzells 77
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KEENE POLICE DEPARTMENT

S
SUPPLEMENTARY REPORT

1. Incident:
Trostitutiorn

2. Date of Incident

1L Deotoker °2

3. -Date of This Report
15 oy °2

4. Case Number
on

N _ A7 nAa

5. Originally classified as: 6. Victim 7. Address
Came State of LT,
. .
. .
aarrativee. . ) . .
£fter further Jdiscussion of the tacts 1n tole case with Patrolmar ‘eTaygehlin
T learned that M2 ha? alse had input relative to acPae having made si~ilar advonces to
cthar males, and mor specifically, fuvenile males.
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i. Case Status, Check one: 10. Reporting Officer 11. Supervisor Approving 3
Unfounded <
Bona Fide Case - Cleared —
Not Cleared XY Tarsells




